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Zápis z jednání
Výboru pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Kraje Vysočina

č. 4/2013 konaného dne 4. dubna 2013

Přítomni:

1. Nejedlá Dagmar (místopředsedkyně) 8. Ptáček Jaroslav

2. Kovanda Bohumil 9. Pátek Radek

3. Hájek Otto 10. Feldbabel Vít

4. Zahrádka Miroslav 11. Jirků Ladislav (předseda)

5. Bičík Lukáš 12. Fabeš Roman

6. Brož Ladislav 13. Pech Miroslav (tajemník)

7. Křivánek Roman

Nepřítomni (omluveni):

1. Máca Stanislav

Hosté:

1. Fialová Jana (členka Rady Kraje Vysočina) 2. Ubr Kamil (OŠMS)

Program jednání:

1. Zahájení jednání;

2. Schválení programu a zápisu;

3. Informace o bodech projednaných v radě kraje;

4. Informace o opatřeních na podporu vzdělávání v technických a přírodovědných oborech;

5. Koncept změn v síti středních škol;

6. Diskuze a různé;

7. Závěr.

1. Zahájení jednání
Ladislav Jirků, předseda Výboru pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Kraje 
Vysočina (dále jen „VVVZ“) přivítal všechny přítomné a zahájil jednání. Dle počtu přítomných členů 
konstatoval, že je VVVZ usnášeníschopný.

2. Schválení programu a zápisu
Předseda přednesl návrh programu. Ten byl upraven do následující podoby:

1. Zahájení jednání;

2. Schválení programu a zápisu;

3. Koncept změn v síti středních škol;

4. Informace o bodech projednaných v radě kraje;

5. Informace o opatřeních na podporu vzdělávání v technických a přírodovědných oborech;
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6. Diskuze a různé;

7. Závěr.

Takto upravený návrh programu byl 12 hlasy schválen. K zápisu z minulého jednání nebyly 
vzneseny žádné připomínky.

3. Koncept změn v síti středních škol
Jana Fialová informovala přítomné členy výboru o současném stavu koncepce změn v síti 
středních škol. Dnes proběhlo setkání se zástupci základních škol, města a kraje v Chotěboři. 
V malých městech naplněnost škol činí problém. Během měsíce března se uskutečnila další 
jednání se zástupci středních škol, kterých se daná koncepce týká. Na jednáních se hledá 
optimální varianta, možnosti sloužení, možná rizika a termínové možnosti. Již se rýsují varianty
možných řešení. Během měsíce dubna budou pokračovat jednání v jednotlivých městech. 
Na konci dubna se uskuteční seminář pro členy zastupitelstva kraje, kde budou přítomní 
seznámeni s průběhem koncepce. Dále probíhá intenzivní jednání s nejvýznamnějšími 
zaměstnavateli Kraje Vysočina, které bude ukončeno jednáním u kulatého stolu. Hotový materiál 
bude předložen na červnovém zasedání zastupitelstva kraje ke schválení. Někteří ředitelé 
předkládají návrhy, jak docílit co nejlepšího sloučení škol. Pokud jsou návrhy ředitelů zajímavé 
a opodstatněné, je návrh přijat. Koncept byl ze strany ředitelů pochopen. Ladislav Jirků vznesl 
dotaz na časový harmonogram konceptu. Jana Fialová odpověděla, že během měsíce dubna 
budou probíhat jednání se zástupci škol, na konci dubna se uskuteční seminář pro členy 
zastupitelstva kraje, na začátku května proběhne sezení u kulatého stolu se zástupci firem v kraji, 
během měsíce května materiál bude upraven do finální podoby a na červnovém zasedání 
zastupitelstva kraje materiál bude předložen ke schválení. Možný termín realizace není zatím 
znám, jsou navrženy tři možnosti: 1. 1. 2014, 1. 7. 2014 a 1. 9 2014. Kamil Ubr doplnil, že během 
příštích let se i další školy mohou dostat do obtížné situace a bude potřebné je řešit. Z tohoto
důvodu termín skončení realizace optimalizace není pevně stanoven. Vít Feldbabel vznesl dotaz, 
zda na setkání jsou zváni i zástupci měst ze spádových oblastí. Jana Fialová odpověděla, že např. 
v Chotěboři bylo nabídnuto, že koncept může být předložen i na setkání se starosty z 
Chotěbořska. Vít Feldbabel doplnil, že by bylo vhodné připravit i základní školy na program 
podpory přírodovědných a technických oborů. Kamil Ubr odpověděl, že základní školy si samy 
najdou střední školy, které jsou partnery projektu, spolupráce je přes střední školy. Základní školy 
za hranicemi kraje se nemohou do projektu přihlásit, OŠMS ještě toto prověří. Otto Hájek vznesl 
dotaz, zda v rámci optimalizace se počítá s uvolněním budov. Jana Fialová odpověděla, že ano. 
Lukáš Bičík vznesl dotaz, zda kraj preferuje některé varianty sloučení - nástupnictví. Miroslav Pech 
odpověděl, že se školami toto téma řešeno zatím nebylo, je několik variant od sloučení až po 
splynutí. Předpoklad je, že řešení nástupnictví vyplyne z diskuze s řediteli. Škola musí být dobře 
vnímána veřejností. V případě, že nedojde ke shodě, která škola má být nástupnickou, je 
připravena určitá nabídka pro ředitele. Materiál je zveřejněn na webových stránkách kraje. Vít 
Feldbabel vznesl dotaz na hospodaření obchodních akademií. Kamil Ubr odpověděl, že školy 
zahrnuté do vytváření center odborného vzdělávání nepatří k těm, které by měly závažné 
ekonomické obtíže. To platí i pro obchodní akademie, byť jejich situace není tak dobrá, jako před 
lety. (byl uveden příklad platů jedné dvojice škol). Hlavním důvodem vytvoření centra v těchto 
případech není ekonomická situace, ale stabilizace odborného vzdělávání v kraji. Ladislav Jirků 
doplnil, že při sloučení škol, které jsou na různé úrovni z pohledu výsledku maturitních zkoušek,
může dojít ke snížení kvality výuky. Přestupů z maturitních na nematuritní obory bude málo, neboť 
studenti v dnešní době vyžadují maturitní vysvědčení. Roman Křivánek vznesl dotaz, zda členové 
budou pozváni na setkání se zástupci firem ke kulatému stolu. Miroslav Pech odpověděl, že ano a 
dále byli členové seznámeni s předběžnými termíny setkání se zástupci měst a škol, kterých se 
také mohou zúčastnit: Třebíč – 5. 4. 2013 od 13:00 hod. na radnici, Jihlava – 11. 4. 2013 od 11:00
hod. v prostorách krajského úřadu, Velké Meziříčí - 11. 4. 2013 od 14:00 hod. na radnici, 
Pelhřimov - 15. 4. 2013 od 14:00 hod. v bývalé budově okresního úřadu, Žďár nad Sázavou - 17.
4. 2013 od 13:00 hod. v zasedací místnosti rady.
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4. Informace o bodech projednaných v radě kraje
Miroslav Pech tlumočil informace ze zasedání RK (body z oblasti školství a vzdělávání), 
které proběhly v období od 27. 2. 2013 do 3. 4. 2013:

RK č. 8/2013
 Návrh na vyřazení nepotřebného majetku - Odborné učiliště a Praktická škola, Černovice, 

Mariánské náměstí 72
 Návrh na provedení rozpočtového opatření v kapitole Školství, mládeže a sportu -

rozvojový program Zajištění bezplatné přípravy k začlenění do základního vzdělávání dětí 
osob se státní příslušností jiného členského státu Evropské unie na rok 2013

 Souhlas s použitím provozních prostředků (tržeb za prodané výrobky) na mzdové výdaje
 Žádost o udělení výjimky z termínu odevzdání závěrečné zprávy a vyúčtování projektu z 

GP Sportoviště 2012
 Podpora neziskového sektoru z kapitoly Školství, mládeže a sportu
 Návrh na provedení rozpočtového opatření na kapitole Školství, mládeže a sportu - finanční 

příspěvek na realizaci soutěže S Vysočinou do Evropy
 Návrh na vyřazení nepotřebného majetku - Školní statek, Humpolec, Dusilov 384
 Udělení souhlasu s uzavřením darovací smlouvy pro Gymnázium Třebíč
 Soutěž S Vysočinou do Evropy - 4. ročník
 Žádost o změnu v projektu z GP Sportoviště 2012
 Projektový záměr příspěvkové organizace Střední škola stavební Třebíč

RK č. 9/2013
 Návrh na provedení rozpočtového opatření na kapitole Školství, mládeže a sportu - dotace 

na Rozvojový program na podporu financování asistentů pedagoga pro děti, žáky a 
studenty se sociálním znevýhodněním v roce 2013

 Návrh na vyřazení nepotřebného majetku - Střední průmyslová škola a Střední odborné 
učiliště Pelhřimov

 Návrh na provedení rozpočtového opatření v kapitole Školství, mládeže a sportu -
rozvojový program Bezplatná výuka českého jazyka přizpůsobená potřebám žáků - cizinců 
z třetích zemí

 Podpora učebních oborů
 Změny ve školském rejstříku
 Návrh na provedení rozpočtového opatření na kapitole Školství, mládeže a sportu - finanční 

příspěvek na realizaci soutěže S Vysočinou do Evropy
 Návrh na provedení rozpočtového opatření na kapitole Školství, mládeže a sportu - dotace 

organizátorům krajských a vyšších kol postupových soutěží a přehlídek v roce 2013 dle 
schválených pravidel rady kraje

 Koncept řešení dopadů demografického vývoje do středních škol zřizovaných krajem
 Návrh na provedení rozpočtového opatření na kapitole Školství, mládeže a sportu -

podpora zájmových a sportovních aktivit dětí a mládeže v prostorách škol a školských 
zařízení a na školních sportovištích v roce 2013

 Návrh na provedení rozpočtového opatření na kapitole Školství, mládeže a sportu -
podpora zajištění vzdělávání žáků a žákyň se speciálními vzdělávacími potřebami ve 
školách zřizovaných obcemi v roce 2013

 Výroční zpráva o stavu a rozvoji vzdělávací soustavy v Kraji Vysočina za školní rok 
2011/2012 a kalendářní rok 2012

RK č. 10/2013
 Výzva k předkládání žádostí individuálních projektů ostatních z Operačního programu 

Vzdělávání pro konkurenceschopnost, Prioritní osy 1 - Počáteční vzdělávání, Oblasti 
podpory 1.1 - Zvyšování kvality ve vzdělávání

 Návrh na vyřazení nepotřebného majetku - Střední průmyslová škola Třebíč
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 Havarijní pojištění vozidel Střední průmyslové školy a Středního odborného učiliště 
Pelhřimov a Dětského domova Senožaty

 Udělení souhlasu s uzavřením darovací smlouvy pro Gymnázium Třebíč
 Projektový záměr příspěvkové organizace Střední škola obchodu a služeb Jihlava
 Projektový záměr příspěvkové organizace Střední odborná škola a Střední odborné učiliště 

Třešť
 Zadávací řízení na nadlimitní veřejnou zakázku Veřejná zakázka na dodávku zařízení pro 

projekt Od myšlenky k výrobku - návrh na jmenování komise pro otevírání obálek a komise 
pro hodnocení nabídek

 Návrh na provedení rozpočtového opatření na kapitole Evropské projekty - přijetí finančních 
prostředků na realizaci projektu Odborné filmy jako prostředek jazykové výuky

 Dotace TJ Jiskra Havlíčkův Brod na výměnu homerunových plotů - návrh na provedení 
rozpočtového opatření na kapitole Školství, mládeže a sportu

 Dotace organizátorům krajských a vyšších kol postupových soutěží a přehlídek v roce 2012 
dle schválených pravidel rady kraje

RK č. 11/2013
 Zpráva o činnosti příspěvkových organizací kapitoly Školství, mládeže a sportu - schválení 

výsledku hospodaření za rok 2012
 Návrh na provedení rozpočtového opatření v kapitole Školství, mládeže a sportu - dotace v 

rámci Rozvojového programu podpory přípravy sportovních talentů na školách s oborem 
gymnázium a gymnázium se sportovní přípravou na rok 2013

 Návrh finančního plánu příspěvkových organizací kapitoly Školství, mládeže a sportu 
zřizovaných Krajem Vysočina na rok 2013 a návrh na provedení rozpočtového opatření na 
kapitole Školství, mládeže a sportu - změna závazných ukazatelů

 Řešení havarijního stavu střechy Pedagogicko-psychologické poradny Havlíčkův Brod -
návrh na provedení rozpočtového opatření na kapitole Školství, mládeže a sportu

 Návrh na provedení rozpočtového opatření na kapitole Školství, mládeže a sportu -
dofinancování evropských vzdělávacích projektů

 Návrh na provedení rozpočtového opatření na kapitole Školství, mládeže a sportu -
Podpora účasti na mistrovství ve sportovních disciplínách

 Ustanovení řídícího a organizačního výboru Her VI. zimní olympiády dětí a mládeže ČR 
2014

 Podpora pořádání sportovních mistrovství - návrh na provedení rozpočtového opatření na 
kapitole Školství, mládeže a sportu

 Návrh na provedení rozpočtového opatření na kapitole Školství, mládeže a sportu - dotace 
organizátorům krajských a vyšších kol postupových soutěží a přehlídek v roce 2013 dle 
schválených pravidel rady kraje

 Návrh na provedení rozpočtového opatření na kapitole Školství, mládeže a sportu -
neinvestiční dotace MŠMT (rozvojový program Hodnocení žáků a škol podle výsledků v 
soutěžích v roce 2012 - Excelence středních škol 2012) a změna závazných ukazatelů u 
organizací

 Talent Vysočiny a Cena hejtmana Vysočiny - návrh na provedení rozpočtového opatření na 
kapitole Školství, mládeže a sportu

 Návrh na poskytnutí finančního daru Městu Třebíč z kapitoly Školství, mládeže a sportu -
návrh na provedení rozpočtového opatření

 Jmenování ředitelů škol a školských zařízení na základě konkursního řízení

Vít Feldbabel vznesl dotaz na bod z RK č. 9/2013 „Návrh na provedení rozpočtového opatření na 
kapitole Školství, mládeže a sportu - podpora zájmových a sportovních aktivit dětí a mládeže v 
prostorách škol a školských zařízení a na školních sportovištích v roce 2013“. Kamil Ubr 
odpověděl, že orgánům kraje byl předložen k rozhodnutí návrh na poskytnutí darů obcím v souladu 
se Zásadami. Úspora nákladů na provoz za převedené DDM činí 7 735 tis. Kč. Tyto finanční 
prostředky jsou zahrnuty v rozpočtu kapitoly Školství, mládeže a sportu na rok 2013. Z celkové 
částky bylo vyčleněno 330 tis. Kč pro město Jihlava, které převzalo činnost domu dětí a mládeže 
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v roce 2012. OŠMS navrhuje poskytnout dary na podporu zájmových a sportovních aktivit dětí 
a mládeže v prostorách škol, školských zařízení a na školních sportovištích obcím, které splňují 
podmínky čl. 4 Zásad, v celkové výši 7 405 tis. Kč. Bohumil Kovanda vznesl dotaz na bod z RK č. 
9/2013 „Návrh na vyřazení nepotřebného majetku - Střední průmyslová škola a Střední odborné 
učiliště Pelhřimov“. Miroslav Pech odpověděl, že dne 29. 11. 2012 rozhodl písemně ředitel školy o 
nepotřebném hmotném majetku. Jedná se o nákladní automobil AVIA. Vít Feldbabel vznesl dotaz 
na bod z RK č. 11/2013 „Návrh na provedení rozpočtového opatření v kapitole Školství, mládeže a 
sportu - dotace v rámci Rozvojového programu podpory přípravy sportovních talentů na školách s 
oborem gymnázium a gymnázium se sportovní přípravou na rok 2013“. Miroslav Pech odpověděl, 
že, rozhodnutím o poskytnutí neinvestiční dotace na rok 2013 schválilo Ministerstvo školství, 
mládeže a tělovýchovy ČR dotaci v rámci Rozvojového programu podpory přípravy sportovních 
talentů na školách s oborem gymnázium a gymnázium se sportovní přípravou na rok 2013 ve výši 
4 427 000 Kč. Jedná se o účelovou dotaci pro Gymnázium Vincence Makovského se sportovními 
třídami Nové Město na Moravě a Gymnázium Jihlava. Na tento Rozvojový program pro výše 
uvedená gymnázia již MŠMT ČR schválilo Rozhodnutím o poskytnutí neinvestiční dotace na rok 
2013 dotaci na 1. čtvrtletí 2013 ve výši 739 100 Kč. Na zbývající částku ve výši 3 687 900 Kč je 
nutné schválit rozpočtové opatření. Finanční prostředky budou výše uvedeným organizacím 
zasílány postupně na účet tak, jak budou uvolňovány od MŠMT ČR. Dále vznesl dotaz na bod 
z RK č. 11/2013 „Návrh na poskytnutí finančního daru Městu Třebíč z kapitoly Školství, mládeže a 
sportu - návrh na provedení rozpočtového opatření“. Miroslav Pech odpověděl, že na Kraj 
Vysočina se obrátilo Město Třebíč, zřizovatel organizace Dům dětí a mládeže Třebíč, příspěvková 
organizace, se žádostí o finanční dar ve výši 28 400 Kč na pořádání soutěží „Dětská scéna -
přehlídka dětského divadla - krajské kolo“ a „Krajské postupové kolo Celostátní přehlídky školních 
dětských pěveckých sborů a Celostátní přehlídky středoškolských pěveckých sborů pro kraj 
Vysočina“.

5. Informace o opatřeních na podporu vzdělávání v technických a přírodovědných 
oborech

Miroslav Pech okomentoval podkladový materiál. Bude uspořádáno setkání u kulatého stolu se 
zaměstnavateli, kam členové výboru budou také pozváni. Je připraven koncept dopisu určený 
zaměstnavatelům. Předmětem jednání bude podpora technického vzdělávání. V materiálu je 
uveden přehled aktivit, které jsou hrazeny z rozpočtu kraje. Ladislav Jirků vznesl dotaz na 
„V souladu se zákonem může každá firma v ČR otevřít středisko praktického vyučování pro 
zajištění odborného výcviku učňů a na jeho zajištění čerpat prostředky státního rozpočtu (MŠMT). 
V současné době této možnosti využívá na území kraje jedna firma“. Miroslav Pech odpověděl, že 
žáci budou provádět praxi v středisku praktického vyučování. Finance jsou určeny na neinvestiční 
výdaje. V kraji má toto středisko První brněnská strojírna ve Velké Bíteši. Byla snaha středisek i ve 
Žďáře nad Sázavou a Pelhřimově. Miroslav Pech doplnil, že je snaha, aby byly školy vybaveny
špičkovou učební technikou, která je podobná ve firmách. Vít Feldbabel vznesl dotaz, zda se tato 
problematika řeší i mezi kraji, neboť některé školy jsou na pomezí několika krajů. Miroslav Pech 
odpověděl, že diskuze neprobíhají. Tento program má pouze Kraj Vysočina. Dagmar Nejedlá 
vznesla dotaz na přijímací zkoušky na střední školy. Miroslav Pech odpověděl, že v současné 
době Kraj Vysočina má Pravidla pro přijímací řízení, kde je jasně stanoveno a doporučeno všem 
ředitelů maturitních oborů M a K, aby do těchto oborů vyhlašovali přijímací zkoušky, v tuto chvíli 
přijímací zkouška není jednotná. OŠMS má za úkol připravit jednotné přijímací zkoušky na 
víceletých gymnáziích a poté budou nastaveny plošně v celém kraji.

Během jednání odešel člen výboru Jaroslav Ptáček.

6. Diskuze a různé
Bohumil Kovanda vznesl dotaz na monitorací zprávy u ukončeného projektu. Od ledna 2012 se 
zpracovává šest monitorovacích zpráv krajem a do konce dubna má být předloženo vyúčtování 
projektu. Do konce dubna jsou zapotřební ještě předložit tři monitorovací zprávy, a zda 
ministerstvo dubnový termín o předložení monitorovacích zpráv kraji prodlouží. Kamil Ubr 
odpověděl, že dotaz bude předán na Ing. Janu Hadravovou z ORR.
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Termín příštího zasedání byl stanoven na čtvrtek 2. května 2013 od 15.00 hodin v sídle 
Krajského úřadu Kraje Vysočina, Žižkova 57, Jihlava, zasedací místnost A 3.15.

7. Závěr
Ladislav Jirků, předseda VVVZ, poděkoval všem přítomným a ukončil jednání.

PaedDr. Ladislav Jirků
předseda Výboru pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Kraje Vysočina

Ing. Miroslav Pech
tajemník Výboru pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Kraje Vysočina

Zpracovala a zapsala: Eva Oulehlová dne 5. dubna 2013.




